
 

 

 

Sundheds- og Ældreudvalget har den 9. juni 2017 stillet følgende spørgsmål nr. 949 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Stine Brix (EL). 

 

Spørgsmål nr. 949:  

” Kan ministeren bekræfte, at det ville koste op mod en milliard kroner, hvis man be-

sluttede at lukke vaccineproduktionen ved SSI frem for at sælge? Og i så fald, mener 

ministeren så, det var et realistisk scenarie at lukke SSI vaccineproduktion? Der henvi-

ses til "Tidligere direktør står frem: Finansministeriet var advaret om katastrofalt vac-

cinesalg", Ingeniøren 8. juni 2017 ” 

 

Svar: 

Beslutningen om sætte SSI’s va ineproduktion til salg lev truffet under den tidligere 
SR-regering. Hvilke overvejelser der på det tidspunkt lev gjort ift. at lukke SSI’s va i-
neproduktion har jeg ikke kendskab til.  

 

Jeg kan bekræfte, at opgørelser foretaget under den tidligere V-regering viste, at det 

kunne koste op mod én mia.kr. at nedlukke SSIs vaccineproduktion. 

 

Det bemærkes endvidere, at underskuddet i vaccineproduktionen ville belaste både 

et salgsscenarium og et lukkescenarium.  

 

Det kan desuden bemærkes, at underskuddet i SSIs vaccineproduktion udviklede sig 

fra 71 mio. kr. i 2012 til 314 mio. kr. i 2015, jf. besvarelsen af SUU alm. del – spm. 

424.   

 

For så vidt angår vaccineproduktionens underskud i 2016 kan jeg oplyse, at dette   

udgjorde ca. 330 mio. kr. 
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